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Or-VII.0002.3.2018      

 

P R O T O K Ó Ł   Nr  XXXVI/2018 

 

z obrad Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy 

z dnia 21 czerwca 2018 r. 

 

 

Godzina rozpoczęcia: 12.09 

Godzina zakończenia: 16.07 

 

Miejsce obrad: aula Miejsko-Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Choroszczy 

 

Radni obecni na Sesji: 

 

1.Tomasz Kraśnicki    

2. Grzegorz Wacław Gereluk           

3 Marian Kosakowski         

4. Beata Marlena Jeżerys       

5. Wioletta Kowieska 

6. Piotr Paweł Dojlida   

7. Piotr Siemieniuk  

8. Ireneusz Jabłoński 

9. Jan Czarniecki 

10. Jacek Jasiński 

11. Andrzej Kościuczyk  

12. Barbara Walesiuk 

13. Jacek Dąbrowski 

 

Nieobecny Jacek Karol Jaroszewicz i Piotr Waczyński 

 

 

 

Ponadto w obradach udział wzięli : 

1. Robert Wardziński – Burmistrz Choroszczy 

2. Grzegorz Gabrian – Zastępca Burmistrza 

3. Mirosław Zalewski – Sekretarz Gminy 

4. Maria Borodziuk – Skarbnik Gminy 

5. Robert Opaliński – radca prawny 

6. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli 

7. Mieszkańcy miasta i gminy  

 

 

 

 

 

 

 

 

 



2 

 

Porządek obrad  XXXVI Sesji : 

 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad Sesji. 

3. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2017 r. oraz podjęcie uchwały  

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Choroszczy w tym: 

a) zapoznanie się z: 

- sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2017 rok, 

- sprawozdaniem finansowym za 2017 rok, 

- informacją o stanie mienia gminy, 

- opiniami Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku, 

- stanowiskiem Komisji Rewizyjnej, 

b) dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2017 rok, 

c) dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Choroszczy za 2017 rok. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia wynagrodzenia Burmistrza Choroszczy. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2018. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej prognozie finansowej Gminy 

Choroszcz na lata 2018-2021 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2018-

2027. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Białostockiemu na realizację Programu Profilaktycznego "Zdrowy rozwój - dobry 

start". 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania  

i wykupu. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenie zgody na podwyższenie kapitału 

zakładowego Spółki pn. „Zakład Energetyki Cieplnej, Wodociągów i Kanalizacji” Spółka  

z o.o. z siedzibą w Choroszczy, w drodze wniesienia wkładu pieniężnego i objęcia w zamian 

nowych udziałów. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca 

ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed 

bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także 

grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części na terenie gminy Choroszcz. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego na terenie obrębów Klepacze, Turczyn i Krupniki. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXIV/331/2018 w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Choroszcz w obrębie wsi Żółtki, Dzikie, Złotoria. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu M-G OPS w Choroszczy. 

14. Przedstawienie sprawozdań Komisji Rady z działalności w roku 2017:  

- Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej  

- Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych  

- Przewodniczącego Komisji Finansów, Infrastruktury i Rolnictwa 

15. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

16. Informacja Burmistrza Choroszczy z działalności międzysesyjnej. 

17. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej. 

18. Interpelacje i wnioski radnych. 

19. Zapytania i wolne wnioski. 

20. Zakończenie obrad Sesji. 
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Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys poinformowała obecnych na Sesji, że od dnia 25 

maja 2018 r. polscy administratorzy danych osobowych, w tym Urząd Miejski w Choroszczy, 

zobowiązani będą stosować się do unijnych przepisów ogólnego rozporządzenia o ochronie 

danych RODO -  ROZPORZĄDZENIA PARLAMENTU EUROPEJSKIEGO I RADY (UE) 

2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku 

z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz 

uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych).   

Przy liście obecności sołtysów wyłożone są Oświadczenia o wyrażeniu zgody na 

przetwarzanie danych osobowych w tym wizerunku. Urząd prowadzi operację przetwarzania 

danych osobowych w związku z upublicznieniem protokołu i nagrania z Sesji Rady Miejskiej 

w Choroszczy, a także rozpowszechniania wizerunku w Internecie (BIP, www.choroszcz.pl). 

Oświadczenie powyższe dotyczy osób fizycznych nie będących osobami pełniącymi funkcję 

publiczną. 

  

Ad. 1 -  

 

 Obrady XXXVI Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy otworzyła Przewodnicząca Rady  

p. Beata Jeżerys. Stwierdziła, że w Sesji uczestniczy 13 radnych, co stanowi kworum, przy 

którym Rada Miejska może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

Obecnych 13 radnych, nieobecny Jacek Jaroszewicz i Piotr Waczyński. 

 

 

 Ad. 2 - 

  

 Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad, który został doręczony radnym na 7 

dni przed Sesją razem z materiałami. Zapytała, czy ktoś chce wnieść poprawkę do porządku 

obrad. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski wniósł do porządku obrad następujące zmiany: 

1) wprowadzenie do porządku obrad punktu: Rozpatrzenie projektu uchwały  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na realizację 

Programu Profilaktycznego "Zdrowy rozwój - dobry start" - jako pkt. 7, 

2) wprowadzenie do porządku obrad punktu: Rozpatrzenie projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę Nr XXXIV/331/2018 w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

gminy Choroszcz w obrębie wsi Żółtki, Dzikie, Złotoria – jako pkt. 12, 

3) w punkcie 4 zmiana brzmienia tytułu: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

obniżenia wynagrodzenia Burmistrza Choroszczy; tytuł uchwały pozostaje bez zmiany  

z uwagi na ustawowe określenie „ustalenia wynagrodzenia”. 
 

Porządek obrad XXXVI Sesji ze zmianami został przyjęty przez Radę jednogłośnie - 13 

głosami za.  

 

 

 

 

 

http://www.choroszcz.pl/
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Ad. 3 – a,b 

  Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad, Przewodnicząca Rady 

poprosiła o przedstawienie: sprawozdania z wykonania budżetu za 2017 rok, sprawozdania 

finansowego za 2017 rok oraz informacji o stanie mienia Gminy. 

Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Choroszcz za 2017 rok łącznie ze 

sprawozdaniem finansowym i informacją o stanie mienia komunalnego przedstawiła p. Maria 

Borodziuk – Skarbnik Gminy zwracając szczególną uwagę na takie dane jak: 

- dochody planowane (plan po zmianach): 51 476 737,98 zł 

- dochody wykonane: 51 431 519,78 zł (99,91%), w tym: 

• dochody bieżące - 50 567 629,85 zł 

• dochody majątkowe - 863 889,93zł. 

Porównanie wykonanych dochodów: 

- dochody wykonane w 2014 roku: 34 278 217 zł, 

- dochody wykonane w 2015 roku: 39 659 457 zł, 

- dochody wykonane w 2016 roku: 48 225 326 zł, 

- dochody wykonane w 2017 roku: 51 431 519,78 zł. 

Główne czynniki, które wpłynęły na wzrost dochodów w 2017 r. w porównaniu do roku 

2016: 

- nowe zadanie: wypłata świadczeń wychowawczych (500+) - kwota 2 607 863 zł, 

- wpływy z udziału w PIT - kwota większa o 1 676 290 zł, 

- wpływy z podatku od nieruchomości - kwota większa o 425 317 zł. 

Wydatki 2017 roku: 

- wydatki planowane - 54 876 737,98 zł;  

- wydatki wykonane - 53 006 586,67 zł (96,59%), w tym: 

• wydatki bieżące - 41 810 211,11 zł, 

• wydatki majątkowe -11 196 375,56 zł, 

Udział wydatków majątkowych  - 21,12 %. 

Porównanie wykonanych wydatków:  

- wydatki wykonane w 2014 roku - 37 701 616 zł, 

- wydatki wykonane w 2015 roku - 32 069 584 zł, 

- wydatki wykonane w 2016 roku - 43 806 395 zł, 

- wydatki wykonane w 2017 roku - 53 006 587,67 zł. 

Główne czynniki, które wpłynęły na wzrost wydatków w 2017 roku (w porównaniu do roku 

2016): 

- nowe zadanie: wypłata świadczeń wychowawczych przez 12 miesięcy (500+) - kwota  

10 154 038 zł, 

- większe wydatki majątkowe (inwestycje) o kwotę 5 062 189 zł, 

Wynik budżetu 2017 r: 

- planowany deficyt: - 3 400 000 zł, 

- wykonany deficyt: - 1 575 066, 89 zł. 

Nadwyżka operacyjna: dochody bieżące minus wydatki bieżące ( tyle, ile można z dochodów 

bieżących przeznaczyć na inwestycje lub spłatę zadłużenia): 

- wykonana za 2017 rok - 8 757 419 zł, 17,03% 

- wykonana za 2016 rok - 9 629 034 zł, 19,96% 

- wykonana za 2015 rok - 9 490 331 zł, 23,92 % 

- wykonana za 2014 rok - 3 493 516 zł, 10,19% 

- wykonana za 2013 rok - 2 581 216 zł, 7,78% 

- wykonana za 2012 rok - 1 489 902 zł, 4,72% 

Stan zadłużenia na dzień 1.01.2017:  5 924 465 zł. 
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Zwiększenie zadłużenia (zaciągnięcie kredytów): 2 000 000 zł. 

Spłata rat zaciągniętych kredytów: -1 764 167 zł 

Stan zadłużenia na dzień 31.12.2017: 6 160 295 zł 

Wskaźnik zadłużenia na 31.12.2017  - 11,98 % 

Obsługa długu (odsetki) - 146 090,12 zł. 

 

Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała następujące dokumenty: 

1) Uchwałę Nr II-00321- 85/18 z dnia 26.04.2018 r. Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Białymstoku w sprawie wyrażenia (pozytywnej) opinii o przedłożonym przez 

Burmistrza Choroszczy sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2017 rok, 

2) Opinię – pozytywną - Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Choroszczy dotyczącą 

wykonania budżetu gminy Choroszcz za 2017 rok. 

        (dokumenty w załączeniu) 

Przewodnicząca Rady poprosiła o głosy w dyskusji nad przedstawionymi: sprawozdaniem  

z wykonania budżetu za 2017 rok, sprawozdaniem finansowym za 2017 rok oraz informacją  

o stanie mienia Gminy. 

Radna Wioletta Kowieska zwróciła się z pytaniem: dlaczego Burmistrz mając tak dobre 

wskaźniki  nie zaczął wcześniej inwestycji, które są teraz przeprowadzane, kiedy roboty były 

tańsze i można było zrobić więcej inwestycji za te same pieniądze? 

Burmistrz Robert Wardziński odpowiedział, że po objęciu stanowiska burmistrza w 2014 

roku, i potem w 2015 roku, nie mogli zacząć inwestycji nie mając dokumentacji na żadne  

z realizowanych obecnie przedsięwzięć.  Wskaźniki były dobre, ale nie do zaciągania kredytu. 

Gmina była tak zadłużona, że bank nie chciał udzielić kredytu. W 2015 roku mówił, że 

„reperujemy budżet” by w przyszłości poprawić zdolność finansową i możliwości kredytowe 

gminy – co widać po dzisiejszych wskaźnikach. Konkursy, które zostały ogłoszone i na które 

zostały podpisane umowy dopiero jesienią 2017 roku to perspektywa, w której się teraz 

poruszamy – mając gwarancje pozyskania funduszy unijnych. To, że skumulowało się to  

w 2018 roku to dlatego, że Urząd Marszałkowski również ogłosił konkursy teraz i gdybyśmy 

teraz z nich nie skorzystali to za rok funduszy na naszą gminę nie byłoby w takiej skali. Ceny 

poszły w górę ponieważ we wszystkich gminach inwestycje realizowane są także teraz –  

w tym samym czasie. 

Radny Grzegorz Gereluk włączając się do dyskusji poinformował, że budżet analizowali na 

Komisji Rewizyjnej. Nie broni burmistrza, bo bronią go osiągnięte wskaźniki. Słupki 

prezentacji za lata poprzednie w stosunku do ostatnich lat: w roku wyborczym szły w górę,  

a potem spadły w dół. Tym razem przez ostatnie 4 lata wydatki inwestycyjne poszły w górę, 

tendencja zmieniła się, było to przygotowanie do inwestycji w 2018 roku. 

Radna Wioletta Kowieska zwróciła uwagę, że Białostocki Obszar Funkcjonalny 

przygotowany był przez poprzednią radę i burmistrza; to nie jest program, który teraz 

zaistniał. Niektóre drogi były już wtedy wpisane: niektóre zostały wykreślone, niektóre 

zostały. Wypowiedziała się następnie na temat pracy komisji rady: na ostatnim spotkaniu na 

jednej komisji nie było kworum. Przytoczyła fragment wyroku Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Warszawie nt. wspólnej pracy komisji: „…wspólna praca wszystkich 

komisji pod przewodnictwem przewodniczącego jest sprzeczna z zasadami określającymi byt 

komisji oraz sens ich powoływania. Komisje są powoływane do realizowania określonych 

zadań, ich praca winna zatem skupiać się na konkretnych, wskazanych w planie pracy komisji 

zadaniach, a nie na wspólnej pracy całej rady…”. W tej kadencji oddzielnych spotkań komisji 

było ok. 7. 
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Radny Piotr Paweł Dojlida zwrócił uwagę, że niezasadnym jest powoływanie się na 

poprzednie lata 2010-2014 – to nie dotyczy rządów p.Wardzińskiego. Poprzednia kadencja 

pozbawiona była środków unijnych. Oprócz „schetynówek” nie było możliwości pozyskania 

środków zewnętrznych. Jest również inna skala zadań więc powinni pokazywać tylko swoją 

działalność i możliwości bez odniesień do poprzedniej kadencji.  

Burmistrz Robert Wardziński zauważył, że mówimy o 2017 roku, jednakże żeby skala 

porównawcza miała sens trzeba cofnąć się wstecz. Przypomniał, że w poprzedniej 

perspektywie finansowania było więcej funduszy, a nie zostały one wykorzystane w pełni – 

słupki pokazują, że środki nie wpłynęły do gminy. Przygotowując budżet 2015 roku 

posiłkował się poprzednim budżetem, dlatego był on tak ubogi. Trzeba to pokazać – jak 

sytuacja się zmieniła. Nie było żadnych decyzji i umów poprzedniej władzy, jeśli chodzi  

o BOF, a przez ten okres nic się nie zadziało.  Nie było przygotowań, aby zacząć inwestycje 

w latach 2015-2016. Dopiero w tym czasie przygotowali wspólnie z BOF, Powiatem 

dokumentację. W jego ocenie udało im się wykorzystać w pełni pozyskanie środków 

zewnętrznych, mamy gwarancję, jesteśmy po przetargach. Sztuką jest to, aby te pieniądze 

zewnętrzne, niezależnie skąd pochodzą, wpływały w jak największej skali na naszą gminę – 

ale do tego musimy być przygotowani. Jesteśmy dziś przygotowani na pojawiające się, nawet 

znienacka, projekty jak np. w porozumieniu z Powiatem udało nam się pozyskać pieniądze na 

drogę Czaplino – Niewodnica, bo już było to przygotowane w 2017 roku. 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys  

odczytała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania  budżetu gminy za 2017 rok. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 11 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się –  2 głosy                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

  (uchwała Nr XXXVI/354/2018 stanowi załącznik do protokołu) 

 

 
 

Ad. 3 c- 

 

Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała następujące dokumenty: 

1) Uchwałę Nr II-00322 – 64/18 z dnia 05.06.2018 r. Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Białymstoku w sprawie wyrażenia (pozytywnej) opinii o przedłożonym przez 

Komisję Rewizyjną Rady Miejskiej Choroszczy wniosku o udzielenie Burmistrzowi 

absolutorium za 2017 rok, 

2) Wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie Burmistrzowi absolutorium za 2017 rok, 

        (dokumenty w załączeniu) 
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Burmistrz Choroszczy w formie prezentacji multimedialnej przedstawił najważniejsze 

inwestycje wykonane i przygotowane do realizacji w 2017 roku, w tym: 

1) przebudowa układu komunikacyjnego Zielona Dolina w Choroszczy: - ul. Rybacka, 

ul. Narwiańska, ul. Spławikowa, ul. Wędkarska - łączny koszt zadania – 2 076 080 zł  

(środki własne Gminy Choroszcz); 

2) budowa drogi rowerowej Choroszcz – Sienkiewicze: 

• długość – 3 543 km, 

• łączny koszt zadania – 2 645 500 zł 

• środki własne Gminy Choroszcz – 1 149 545 zł 

• środki UE – BOF – 1 495 955 zł 

3) budowa drogi gminnej Łyski – Jeroniki – Choroszcz: 

• łączny koszt zadania – 11 850 931 zł,  

• środki własne gminy – 7 372 942,16 zł,  

• środki UE – BOF – 4 242 115,12 zł 

4) budowa drogi łączącą ulicę Wodociągową w Klepaczach z ulicą Szmaragdową  

w Krupnikach: 

• łączny koszt zadania – 5 295 473 zł,  

• środki własne gminy – 2 561 280 zł,  

• środki UE – BOF – 2 730 470 zł 

5) budowa drogi gminnej w Złotorii etap I - łączny koszt zadania – 22 282 zł  (środki 

własne Gminy Choroszcz); 

6) budowa ulicy Granicznej w Klepaczach: 

• łączny koszt zadania – 2 426 000 zł,  

• środki własne gminy – 1 213 000 zł,  

• środki miasta Białystok – 1 213 000 zł 

7) przebudowa drogi powiatowej nr 1552B ul. H. Sienkiewicza w Choroszczy w ramach   

Białostockiego Obszaru Funkcjonalnego: 

• łączny koszt zadania – 1 618 002,15 zł,  

• środki własne gminy – 194 199,22zł,  

• środki powiatu – 194 199,22 zł, 

• środki UE – BOF – 1 214 028,79 zł 

8) przebudowa drogi powiatowej nr 1552B ul. J.K. Branickiego w Choroszczy w ramach 

Białostockiego Obszaru Funkcjonalnego: 

• łączny koszt zadania – 610 980,73 zł,  

• środki własne gminy – 70 318,73zł,  

• środki powiatu – 70 318,73zł, 

• środki UE – BOF – 448 818,26 zł 

9) przebudowa drogi powiatowej nr 1552B ul. Dominikańskiej w Choroszczy w ramach 

Białostockiego Obszaru Funkcjonalnego:   

• łączny koszt zadania – 1 643 873,25 zł,  

• środki własne gminy – 460 750,00zł,  

• środki powiatu – 460 750,00 zł, 

• środki UE – BOF – 722 446,15 zł 

10) przebudowa drogi powiatowej nr 1552B ul. A. Mickiewicza w Choroszczy w ramach 

Białostockiego Obszaru Funkcjonalnego: 

• łączny koszt zadania – 4 552 500 zł,  

• środki własne gminy – 1 496 849 zł, 

• środki powiatu – 1 496 849 zł, 

• środki UE – BOF – 1 558 802 zł. 

11) rewitalizacja i przebudowa Rynku 11 Listopada w Choroszczy: 
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• łączny koszt zadania – 5 908 854 zł,  

• środki własne gminy – 2 275 572 zł, 

• środki powiatu – 2 275 571 zł, 

• środki UE – 1 357 711 zł. 

12) przebudowa ulicy Łąkowej w Porosłach (partycypacja mieszkańców 20 %) - koszt  

33 200 zł, w tym: Gmina  26 500zł, mieszkańcy 6 600 zł; 

13) budowa parkingu miejskiego w Choroszczy (40 miejsc postojowych przy ulicy 

Powstania Styczniowego – koszt – 205 000 zł );  

14) budowa parkingu przy cmentarzu w Izbiszczach; 

15) zbiornik wodny „Kominowe Bajoro” miejsce rekreacji i wypoczynku mieszkańców, 

zagospodarowanie terenu - koszt  inwestycji: ok. 75 000 zł; 

16) wsparcie Jednostek Ochotniczej Straży Pożarnej z terenu Gminy Choroszcz: całkowita 

wartość wydatków w 2017 roku: 163 619,76 zł, w tym: 

- dotacje z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej:  

74 356,37 zł  

- dotacje Urzędu Marszałkowskiego: 3 000,00 zł  

- dotacje Starostwa Powiatowego w Białymstoku: 35 000,00 zł  

- środki własne Gminy Choroszcz: 51 263,39 zł  

17) „Profesjonalizacja Jednostek Ochotniczej Straży Pożarnej z terenu gminy Choroszcz” 

-           całkowita wartość wydatków: 21 834 zł, w tym: 

- dotacja WFOŚIGW – 13 100,40 zł  

- środki własne Gminy Choroszcz – 8 733,6 zł 

18) „Doposażenie w przenośny miernik gazów – detektor oraz zapasowe butle 

kompozytowe do aparatów ochrony układu oddechowego dla Jednostek Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Choroszczy, Klepaczach i Złotorii” - całkowita wartość wydatków: 

18 759,96 zł, w tym: 

- dotacja WFOŚIGW – 11255,97 zł  

- środki własne Gminy Choroszcz – 7503,99 zł 

19) „Pomoc Finansowa Jednostkom Samorządu Terytorialnego na zakup sprzętu 

ratowniczo-gaśniczego dla Jednostek Ochotniczej Straży Pożarnej” - całkowita 

wartość wydatków: 3 025,80 zł, w tym: 

- dotacja z Urzędu Marszałkowskiego Województwa Podlaskiego – 3 000 zł  

- środki własne Gminy Choroszcz – 25,80 zł 

20) „Karosacja samochodu ratowniczo-gaśniczego marki Iveco Magirus-Deutz” - 

całkowita wartość wydatków: 120 000,00 zł, w tym: 

- dotacja WFOŚIGW – 50 000,00 zł  

- dotacja Starostwa Powiatowego w Białymstoku – 35 000 zł 

- środki własne Gminy Choroszcz – 35 000  zł 

21) działania w zakresie edukacji ekologicznej - całkowita wartość wydatków w 2017 

roku: 31 796,53 zł, w tym: dotacja 100% z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej: 

- „Ekogag – familijny konkurs filmowy i festyn” - całkowita wartość zadania: 14 642,24 zł  – 

dotacja z WFOŚiGW; rozstrzygnięcie konkursu: Jarmark Dominikański, 13.08.2017 

(rozdano 680 eko-toreb, wręczono 6 wyróżnień, rozdano 14 rowerów); 

- „Dziesięć zasad przyjaciela przyrody” - całkowita wartość wydatków: 11 819,67 zł – dotacja 

z WFOŚiGW; rozstrzygnięcie konkursu: Eko Dzień Dziecka, Błonia Jana Pawła II  

w Choroszczy 04.06.2017 ( rozdano  14 rowerów ); 

22) modernizacja archiwum Urzędu Miejskiego w Choroszczy - całkowita wartość wydatków 

w 2017 roku: 74 994,35 zł, finansowanie: 100% z budżetu Gminy Choroszcz: zakres 
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prac: udrożnienie wentylacji, wykonanie posadzki żywicznej,  montaż sufitu wraz  

z oświetleniem, prace malarskie,  montaż 15 regałów mieszczących 486 mb akt; 

22) rozbudowa remizy Ochotniczych Straży Pożarnych w Klepaczach - całkowita wartość 

wydatków w 2017 roku: 25 874 zł, finansowanie: 100% z budżetu Gminy Choroszcz; 

23) modernizacja pomieszczeń w budynku OSP w Choroszczy - całkowita wartość 

wydatków w 2017 roku: 45 000 zł, finansowanie: 100% z budżetu Gminy Choroszcz; 

24) wykonanie ogrodzenia placu remizy strażackiej i świetlicy w Żółtkach; 

25) budowa budynku OSP w Pańkach I etap; 

26) budowa wiaty w Dzikich,  

27) łazienki Szkoła Podstawowa  – dofinansowanie PFRON, 

28) utwardzenie placu przy świetlicy z podjazdem dla  niepełnosprawnych we wsi 

Barszczewo,  

29) budowa wiaty we wsi Złotoria Kolonia,  

30) rozbudowa i adaptacja budynku świetlicy  wiejskiej w Konowałach - całkowita 

wartość wydatków w 2017 roku: 33 863 zł, finansowanie: 100% z budżetu Gminy 

Choroszcz; 

31) cmentarz w Izbiszczach – rekonstrukcja pomników żołnierzy poległych - koszt 21 000 

zł, środki własne  10 000 zł, Ministerstwo Kultury 11 000 zł 

32) Stadion Miejski w Choroszczy – trybuny 

33) Stacja Uzdatniania Wody w Rogowie - koszt budowy – 2 023 000 zł; 

34) Stacja Uzdatniania Wody w Złotoria - koszt budowy 1 669 493 zł; 

35) Stacja Uzdatniania Wody w Choroszczy - koszt budowy – 4 068 608 zł. 

 

 

Przewodniczca Rady poprosiła o głosy w dyskusji nad udzieleniem absolutorium 

Burmistrzowi Choroszczy za 2017 rok. 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Choroszczy i  poprosiła  

o przegłosowanie: kto jest za udzieleniem absolutorium Burmistrzowi Choroszczy za 2017 

rok: 

- za udzieleniem absolutorium – 11 głosów 

- przeciw udzieleniu absolutorium – 0 głosów 

- wstrzymało się – 2 głosy. 

 

(uchwała Nr XXXVI/355/2018 stanowi załącznik do protokołu) 

 

 

Ad. 4 – 

 

 Sekretarz Gminy Mirosław Zalewski przedstawił aspekty obniżenia wynagrodzenia 

Burmistrza Choroszczy. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski wyjaśnił, że w związku z nowym rozporządzeniem Rady 

Ministrów z 2018 r. w sprawie wynagradzania pracowników samorządowych wprowadzono 
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nowe stawki wynagrodzenia, które obligują radę gminy do obniżenia wynagrodzenia 

Burmistrza o 1200 zł podstawy zasadniczej. 

 

Radna Wioletta Kowieska zwróciła uwagę, że tak naprawdę obniża się wynagrodzenie 

Burmistrza o 900 zł, ponieważ podwyższa się z 30% na 40% dodatek specjalny. 

 

Wobec braku innych uwag i wniosków, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała 

projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Choroszczy. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów,  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXXVI/356/2018 stanowi załącznik do protokołu) 

 

 

Ad. 5 – 

 

Skarbnik Gminy Choroszcz przedstawiła propozycję zmian budżetu gminy na 2018 

rok. 

 

Maria Borodziuk wyjaśniła, że proponuje następujące zmiany: zwiększyć plan dochodów  

i wydatków o kwotę 85 490 zł. 

Planowany deficyt budżetu w kwocie 13 465 634 zł pozostaje bez zmiany, przy czym zmienia 

się źródła przychodów do jego pokrycia, tj. kredytem długoterminowym w kwocie 5 000 000 

zł oraz przychodami z planowanej emisji obligacji komunalnych. 

Zwiększenia planu dochodów następują w związku z: 

- otrzymaniem (wpłynęły na rachunek budżetu) ponadplanowych dochodów bieżących  

w rozdziałach: 

-60016 – wpływy z różnych opłat (z tytułu zajęcia pasa drogowego) – kwota 2 610 zł oraz 

wpływy z różnych dochodów – kwota 815 zł, 

-70005 – wpływy z opłat z tytułu użytkowania wieczystego nieruchomości – kwota 2 260 zł, 

-70095 – wpływy z usług – kwota 888 zł. 

-75616 – wpływy z podatku od spadków i darowizn – kwota 15 000 zł oraz z tytułu kosztów 

egzekucji – kwota 5 000 zł 

-90019 – wpływy z opłat za korzystanie ze środowiska – kwota 747 zł; 

-90020 – środki przekazane z samorządu wojewódzkiego ze środków gromadzonych z opłat 

produktowych; 

- udzieleniem pomocy finansowej przez jednostki samorządu terytorialnego: 

- z Powiatu Białostockiego – w kwocie 50 000 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie 

rozbudowy i przebudowy remizy strażackiej dla OSP w Pańkach, 

- z Województwa Podlaskiego – w kwocie 8 000 zł na zakup sprzętu ratowniczo – gaśniczego 

i umundurowania dla Jednostek OSP. 

Zwiększenie planu wydatków następuje w rozdziałach: 

- 70004 Różne jednostki obsługi gospodarki mieszkaniowej -zwiększenie o kwotę 20 000 zł 

przede wszystkim na utrzymanie w sprawności technicznej równiarki do równanie dróg 

gruntowych; 
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- 75412 Ochotnicze straże pożarne – na uzupełnienie planu wydatków na wypłatę 

ekwiwalentu strażakom OSP kwota - kwota 7 490 zł oraz zakup sprzętu i ubrań ochronnych – 

kwota 8 000 zł oraz wydatki inwestycyjne – kwota 75 000 zł; 

- 85505 Tworzenie i funkcjonowanie żłobków – kwota 11 250 zł z przeznaczeniem na 

zwiększenie planu wydatków na wynagrodzenia; 

- 90001 Gospodarka ściekowa i ochrona wód – na rozliczenie z ZUS w związku ze złożeniem 

w 2013 roku oświadczenia o zatrudnieniu zleceniobiorcy (inspektora nadzoru projektu 

„Budowa przydomowych oczyszczalni ścieków”) niezgodnego ze stanem faktycznym – 

kwota 1 794 zł oraz uzupełnienie o 500 zł kwoty na wpłatę w celu objęcia 3 378 udziałów  

w spółce komunalnej ZECWiK (wartość jednego udziału wynosi 1 000 zł). 

Zmniejszenie planu wydatków: 

- 60016 Drogi publiczne gminne – o kwotę 25 500 zł zmniejsza się wydatki na opracowanie 

dokumentacji projektowej na zadania przyszłościowe; 

- 80195 Pozostała działalność (Oświata i wychowanie) – o kwotę 13 044 zł na zwiększenie 

planu wydatków w innych rozdziałach i działach, m.in. na zakup kosiarki dla Szkoły 

Podstawowej w Kruszewie i zwiększenie wydatków na wynagrodzenia w żłobku 

samorządowym. 

Przeniesienia planu wydatków: 

- 75085 Wspólna obsługa jednostek samorządu terytorialnego – pomiędzy paragrafami na 

zapewnienie środków na szkolenia pracowników – kwota 1 000 zł; 

- 85154 Przeciwdziałanie alkoholizmowi miedzy paragrafami w celu zwiększenia planu 

wydatków na dotacje dla stowarzyszeń, udzielane w trybie konkursu zgodnie z ustawą  

o pożytku publicznym i wolontariacie – kwota 15 000 zł. 

Aktualizuje się plan wydatków inwestycyjnych zgodnie z załącznikiem Nr 3: 

Poz. I.1. Budowa drogi gminnej Choroszcz - Jeroniki -Łyski - RPOWP 2014-2020 w ramach 

BOF Działanie 5.1 Niskoemisyjny transport miejski i niezmotoryzowany – w ramach 

planowanej (nie zmienionej) kwoty wydatków na 2018 rok, tj. 6 322 789 zł w kolumnie 

„finansowanie” zmienia się kwoty w pozycjach Gw – środki gminy i UE – środki z Unii 

Europejskiej; 

Poz. III.1. Dokumentacje projektowe na zadania przyszłościowe – zmniejsza się o kwotę 25 

500 zł; 

Poz. 4b. Rozbudowa i przebudowa remizy strażackiej dla OSP w Pańkach–zwiększa się  

o kwotę 75 000 zł; 

Poz. 5a "Dobry start - edukacja przedszkolna w Gminie Choroszcz (część inwestycyjna) – 

aktualizuje się wartość zadania do kwoty 1 525 000 zł (wg najtańszej oferty); 

Poz. 7a "Poprawa czystości powietrza w Gminie Choroszcz poprzez energię słoneczną - 

źródło energii i ciepła - dokumentacja projektowa – planowany zakres zadania ograniczono 

do opracowania dokumentacji projektowej w 2018 roku w celu złożenia wniosku do 

następnego konkursu; 

Poz. 17c "Budowa świetlicy wiejskiej w miejscowości Zaczerlany w celu udostępnienia 

mieszkańcom wsi infrastruktury kulturalnej" (PROW) – zwiększono wartość zadania do 

kwoty 1 100 000 zł z terminem zakończenia w 2019 roku. 

Aktualizuje się Plan dotacji udzielanych z budżetu gminy w 2018 r. zgodnie z załącznikiem nr 

4, w którym: 

Poz. II.1.3 Stowarzyszenia (na podstawie konkursu ofert) - Zadania powierzone w zakresie 

przeciwdziałania alkoholizmowi – zwiększa się o kwotę 15 000 zł Załącznik 5 -  

w planowanych przychodach wyodrębnia się przychody z tytułu kredytu długoterminowego 

oraz z planowanej emisji papierów wartościowych – obligacji komunalnych o ograniczonej 

zbywalności. 
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Radna Wioletta Kowieska zwróciła uwagę, że z objaśnień wynika, iż deficyt budżetu pokryty 

zostanie kredytem długoterminowym w kwocie 5 000 000 zł oraz przychodami z planowanej 

emisji obligacji komunalnych: czy w tej chwili także doszło do sytuacji, że teraz są obligacje 

bo nie mogliśmy dostać kredytu (Burmistrz podnosił to w poprzedniej wypowiedzi)?  

 

Skarbnik Maria Borodziuk wyjaśniła, że kredyt na 5 mln zł jeszcze nie został zaciągnięty – 

trwa procedura przetargowa. Podjęto działania z upoważnienia Rady z marcowej Sesji na 15 

mln zł kredytu, nie było upoważnienia na temat obligacji komunalnych – co odbywa się teraz. 

Dlatego potrzebna jest ta uchwała zmieniająca budżet i plan przychodów i rozchodów 

ponieważ część tego planowanego zadłużenia będzie realizowana w ramach emisji obligacji. 

Na tej operacji zmiany 10 mln kredytu na obligacje zaoszczędzimy ok. 300-400 tys zł na 

odsetkach. W 2015 r. nie było możliwości zaciągnięcia żadnego kredytu, bo trzeba było 

spłacić zaciągnięte kredyty, bo tak były zawarte umowy. Np. kredyt w 2015 r. – 3 775 tys zł   

zaciągnięty w końcówce 2014 r.  na finansowanie projektu solarów w gminie miał pierwotny 

termin spłaty w całości do 30.06.2015 r. – udało nam się ten termin przesunąć i spłacić. Na 

zaciągnięcie kredytu w 2015 r. nie pozwalały wskaźniki, a poprzez działania i realizację 

budżetu w 2016 i 2017 r.  są na takim poziomie, że gmina może przeprowadzić i kredyt  

i obligacje komunalne. Pokazuje to WPF gdzie wskaźnik z art. 243 mówi wyraźnie na TAK, 

że zostały spełnione warunki co do planowanego zaciągnięcia kredytu. Począwszy od marca 

2018 r. WPF obejmuje planowane zadłużenie w kwocie 15 mln zł w roku 2018. 

Wobec braku uwag i wniosków, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2018 rok. 

 

Radna Wioletta Kowieska zapytała, co się zadziało w tzw. międzyczasie, że zamieniono 

kredyt (15 mln zł) na kredyt (5 mln zł) i obligacje (10 mln zł)? Czy obligacje komunalne 

obniżają/zwiększają/mają jakikolwiek wpływ na obliczanie wskaźników, czy w tym 

przypadku nie bierze się pod uwagę tego zadłużenia zaciągniętego w obligacjach? 

Zacytowała: …Nie ulega wątpliwości, że jednostki samorządu terytorialnego sięgają coraz 

częściej do omawianego źródła przychodu nie tyle w celu finansowania inwestycji, ile  

w związku ze złą, a często nawet bardzo złą sytuacją ekonomiczną….Chce uzyskać 

odpowiedź, która ją uspokoi, że to wszystko będzie zmierzało w dobrym kierunku, a nie  

w takim, że za kilka lat obudzimy się. 

 

Skarbnik Maria Borodziuk wyjaśniła, że z kredytami długoterminowymi i obligacjami wiąże 

się oprocentowanie. W jednym i drugim przypadku oprocentowanie opiera się o stawkę 

WIBOR 3 czy 6-cio miesięcznego plus stała marża banku – dlatego obligacje i podział 5/10 

mln zł. Finansowanie deficytu w ramach tych 15 mln rozkłada się na 3 grupy wydatków: 

pierwszym z nich w 2018 r. jest dokapitalizowanie Spółki komunalnej ZEC – Wod  

w Choroszczy na ok. 3 700 tys zł i ok. 1 500 tys zł to spłata zaciągniętych kredytów 

 i pożyczek; pozostała część to jest ta ponad 10 mln zł – jest to finansowanie inwestycji, 

głównie z dofinansowaniem ze środków unijnych. Dlaczego tak warto podzielić: sięgając po 

emisję obligacji, wybierając operatora tych obligacji będziemy dążyć do tego by ten operator 

(bank) miał do dyspozycji linię kredytową Europejskiego Banki Inwestycyjnego ponieważ  

z tej linii EBI jest możliwość obniżenia marży banku o 0,75 punktów – czyli możemy 

uzyskać obligacje prawie po stawce WIBOR 6-cio miesięczny. Przy występowaniu  

o udzielenie kredytu w wysokości 5 mln zł uzyskaliśmy ofertę, której oprocentowanie kredytu 

wynosi 2,18% na co się składa stawka WIBOR 3 miesięczny 1,7 (która będzie zależna od 

ustaleń Rady Polityki Pieniężnej), a stała marża banku 0,48%. Uważa, że emitując obligacje 

powinniśmy uzyskać jeszcze niższe oprocentowanie. Trzeba było podzielić 5/10 mln zł bo 

marża banku zależy od celu na jaki przeznaczone są pieniądze, a środki z linii EBI nie mogą 
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być przeznaczone na tego typu wydatki jak dokapitalizowanie Spółki czy spłata wcześniej 

zaciągniętych kredytów – tylko i wyłącznie na inwestycje. Emisja obligacji nie ma żadnego 

wpływu na wskaźniki. Na wskaźnik z art. 243 mają wpływ inne czynniki jak dochody  

i wydatki bieżące, różnica czyli nadwyżka operacyjna. W tym przypadku nie ma znaczenia 

czy jest to emisja obligacji czy kredyt długoterminowy. 

 

Radny Grzegorz Gereluk podsumował: głównym celem emisji obligacji jest obniżenie 

kosztów obsługi zadłużenia przez Gminę. 

 

Radny Piotr Dojlida poruszył temat równiarki zwracając przy tym uwagę na zapisany na nią 

kolejny wydatek w budżecie rzędu 20 tys zł. Został zakupiony złom za 30 tys zł , a w trakcie 

zostały kilkakrotnie wprowadzane do budżetu kwoty na jego remont (20 tys , 16 tys, 

przeszkolenie pracownika). Czy mamy wiedzę ile kosztuje nas ta równiarka, łącznie ze 

szkoleniami? Przypomniał okres wiosenny, gdy ludzie, szczególnie z terenów wiejskich, 

czekali na równiarkę, która stała na warsztacie.    

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że w poprzednim budżecie gminy było ok. 150 tys  zł 

na zakup równiarki. Kupiliśmy bardzo tanią za 30 tys zł i na pewno nie przekroczyliśmy tej 

pierwotnej kwoty. Skarbnik przygotuje te wyliczenia na piśmie. Zwrócił uwagę, że czy złom 

– czy sprzęt nowoczesny to ktoś musi operować równiarką i potrzebne jest przeszkolenie 

pracownika, szczególnie do obsługi sprzętu specjalistycznego potrzebne są uprawnienia – nie 

ma to związku z równaniem dróg. 

 

 

Wobec braku innych uwag i wniosków, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała 

projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Choroszcz na 2018 rok. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 11 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów,  

- wstrzymało się – 2 głosy                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXXVI/357/2018 stanowi załącznik do protokołu) 

 

Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę w obradach: 14.08 – 14.28. 

 

 

Ad. 6 – 

 

Głos zabrała ponownie Skarbnik Gminy, która przedstawiła propozycje zmian  

w Wieloletniej prognozie finansowej Gminy Choroszcz na lata 2018-2021 wraz z prognozą 

kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2017-2027. 

 

Maria Borodziuk wyjaśniła, że zmiany Wieloletniej prognozy finansowej Gminy Choroszcz 

obejmują: 

I. W Załączniku Nr 1"Wieloletnia prognoza finansowa Gminy Choroszcz na lata 2018-2022 

wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2018-2027" uaktualnia się prognozę 

w pozycjach odnoszących się do wielkości planowanych dochodów i wydatków w 2018 roku, 

zgodnie z dokonywanymi zmianami w okresie od 3 marca 2018 do 21 czerwca 2018 r., przy 

czym nie zmienia się planowanego wyniku oraz kwot przychodów i rozchodów. 
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Pierwotnie planowany kredyt długoterminowy w kwocie 15 mln zł zostaje zmniejszony do 5 

mln zł, zaś kwotę 10 mln zł zamierza się pozyskać z emisji papierów wartościowych 

(obligacji komunalnych, których zbywalność jest ograniczona). Kwoty planowanej spłaty 

zobowiązań pozostają bez zmian w całym okresie prognozowania. 

W latach 2019-2027 spłaty zobowiązań planuje się finansować dochodami własnymi, stąd 

prognozowany budżet jest nadwyżkowy . Nie wyklucza się jednak możliwości sięgnięcia po 

kredyt już w roku 2021, szczególnie gdyby wystąpiła konieczność wyprzedzającego 

finansowania projektów z udziałem środków europejskich. 

II. W Załączniku Nr 2 "Wykaz przedsięwzięć do WPF”: 

Zwiększa się łączne nakłady finansowe o kwotę 5 774 322 zł. w tym: 

- na programy, projekty lub zadania związane z programami realizowanymi z udziałem 

środków Unii Europejskiej o kwotę 1 219 322 zł (wydatki majątkowe). 

- na programy, projekty lub zadania pozostałe o kwotę 4 555 000 zł (wydatki majątkowe). 

Powyższe zwiększenia limitów rozkładają się na lata 2018-2020 następująco: 

- w 2018 roku - kwota 3 858 067 zł 

- w 2019 roku - kwota 1 761 208 zł 

- w 2020 roku - kwota 165 048 zł 

Zmiany odnoszące się do poszczególnych przedsięwzięć przedstawiają się następująco: 

Poz. 1.1.2.1 Budowa drogi gminnej Choroszcz - Jeroniki -Łyski - RPOWP 2014-2020  

w ramach BOF Działanie 5.1 Niskoemisyjny transport miejski i niezmotoryzowany - 

zwiększa się wartość zadania o 2 612 540 zł, w tym limit na 2018 rok o 590 115 zł, na 2019 

rok o 2 032 426 zł; 

Poz. 1.1.2.3 Dobry start - edukacja przedszkolna w Gminie Choroszcz (wydatki inwestycyjne) 

- zwiększa się wartość zadania o 175 000 zł, w tym limit na 2018 rok o 0 zł, na 2019 rok  

o 175 000 zł; 

Poz. 1.1.2.5 Budowa świetlicy wiejskiej w miejscowości Zaczerlany w celu udostępnienia 

mieszkańcom wsi infrastruktury kulturalnej - zwiększa się wartość zadania o 414 597 zł,  

w tym limit na 2019 rok o 414 597 zł; 

Poz. 1.1.2.4 Poprawa czystości powietrza w Gminie Choroszcz poprzez energię słoneczną - 

źródło energii i ciepła - wykreśla się zadanie z powodu zbyt niskiego dofinansowania ze 

środków UE, przewiduje się ponowną aplikację w ramach nowych konkursów; 

Poz. 1.3.2.12 Dokumentacje projektowe na zadania inwestycyjne przyszłościowe - zwiększa 

się wartość zadania o 105 000 zł, w tym limit na 2018 rok zmniejsza się o 65 048 zł, a limit na 

2020 zwiększa o165 048 zł, 

Poz. 1.3.2.14 Dokapitalizowanie komunalnej Spółki z o.o. poprzez objęcie udziałów - 

Podwyższenie kapitału zakładowego - wprowadza się nowe zadanie o wartości 4 455 000 zł  

z limitem na 2018 rok - 3 378 000 zł i na 2019 rok - 1 077 000 zł. 

W całym okresie prognozowania i spłaty zadłużenia relacja wskaźnika planowanej łącznej 

kwoty spłaty zobowiązań, o której mowa w art. 243 ust. 1 ustawy o finansach publicznych do 

dochodów w stosunku do dopuszczalnego wskaźnika spłaty zobowiązań – została spełniona. 

 

Wobec braku uwag i wniosków, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie w sprawie zmian w Wieloletniej prognozie finansowej Gminy Choroszcz na lata 

2018-2021 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2018-2027. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 11 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów,  

- wstrzymało się – 1 głos                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

(uchwała Nr XXXVI/357/2018 stanowi załącznik do protokołu) 
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Obecnych 12 radnych, nieobecni: Jacek Jaroszewicz, Piotr Waczyński i Barbara 

Walesiuk (zwolniona u Przewodniczącego). 

 

 

Ad. 7 – 

 

Skarbnik Gminy Choroszcz przedstawiła propozycję zmian w uchwale w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na realizację Programu 

Profilaktycznego "Zdrowy rozwój - dobry start". 

 

Maria Borodziuk wyjaśniła, że Gmina Choroszcz zobowiązuje się udzielić pomocy finansowej 

Powiatowi Białostockiemu do kwoty nieprzekraczającej 5 300 zł na realizację Programu  

Profilaktycznego "Zdrowy rozwój - dobry start". To kolejny rok kiedy gmina współpracuje z 

Powiatową Poradnią Psychologiczno – Pedagogiczną w Białymstoku na zasadzie, ze specjaliści z tej 

poradni odwiedzają szkoły na naszym terenie i przeprowadzane są badania przesiewowe słuchu  

u dzieci 6-7 letnich rozpoczynających naukę w szkole. 
 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na realizację 

Programu Profilaktycznego "Zdrowy rozwój - dobry start". 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 11 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXXVI/359/2018 stanowi załącznik do protokołu) 

 

 

Obecnych 11 radnych, nieobecni: Jacek Jaroszewicz, Barbara Walesiuk i Piotr Waczyński 

oraz chwilowo Grzegorz Gereluk. 

 

Ad. 8 – 

 

Głos zabrała Skarbnik Gminy, która wprowadziła w temat projektu uchwały  

w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 

 

Skarbnik Maria Borodziuk wyjaśniła, że niniejsza uchwała Rady Miejskiej w Choroszczy 

stanowi początek i podstawę prawną procedury uruchamiania emisji obligacji komunalnych  

w trybie emisji niepublicznej. Obligacje komunalne to papiery wartościowe emitowane przez 

jednostkę samorządu terytorialnego. Gmina Choroszcz, będąca emitentem, otrzymuje od 

nabywców obligacji środki pieniężne, natomiast jest zobowiązana do zapłaty obligatariuszom 

odsetek i wykupu obligacji po określonym czasie. Emisja obligacji ma na celu pozyskanie 

środków pieniężnych na sfinansowanie w 2018 roku części planowanego deficytu 

budżetowego wynikającego z realizacji zadań majątkowych, tj. inwestycji i zakupów 

inwestycyjnych. Niniejsza uchwała określa ogólne warunki emisji tj. wielkość emisji, podział 

na transze i serie, długość życia poszczególnych obligacji, sposób emisji. Określenie 

warunków emisji obligacji jest niezbędne w celu wyboru agenta emisji obligacji, czyli 

podmiotu, który będzie organizatorem, depozytariuszem i gwarantem emisji. Po wybraniu 

agenta emisji, zostanie podpisana umowa z agentem emisji. Emisja obligacji jest realizacją 

zapisów uchwały budżetowej Gminy Choroszcz na rok 2018. Gmina Choroszcz wyemituje  
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10 000 obligacji o wartości nominalnej 1 000 zł. każda na łączną kwotę 10 000 000 zł. Emisja 

obligacji nastąpi poprzez propozycję nabycia, skierowaną do indywidualnych adresatów,  

w liczbie nie więcej niż 149 osób. Obligacje będą obligacjami na okaziciela i nie będą 

posiadały formy dokumentu, ani nie będą zabezpieczone. Obligacje zostaną wyemitowane  

w następujących seriach: od A18 do P18, każda o wartości 625 tys zł. Obligacje zostaną 

wykupione w określonych terminach począwszy od roku 2020 do roku 2027, po dwie serie  

w każdym roku - według wartości nominalnej. Oprocentowanie obligacji będzie zmienne, 

równe stawce WIBOR 6M, ustalonej na dwa dni robocze przed rozpoczęciem okresu 

odsetkowego, powiększonej o stałą marżę dla inwestorów. Kwota wynagrodzenia operatora, 

która wyniknie po przeprowadzeniu przetargu nie obciąża wskaźnika z art. 243 – nie zalicza 

się tego wydatku do odsetek, a jedynie do tzw. usług pozostałych, które we wzorze na 

obliczenie wskaźnika z art. 243 nie występują.  

 

Radna Wioletta Kowieska zwróciła uwagę, że w przypadku gdy fundusze będzie emitował 

bank (agent emisji) najczęściej nabywa on obligacje  do wyczerpania limitu na jaki może 

sobie pozwolić. Zasada przy obligacjach jest taka, że im większe rozproszenie obligacji, im 

więcej tych ludzi który mogą to nabyć, tym korzystniejsze to dla samorządu. Jeżeli będzie to 

jeden bank będzie to mniej korzystne ponieważ bank może narzucać nam dodatkowe 

zabezpieczenia lub inne zasady – w trakcie. Druga uwaga: jak Burmistrz ustali już zasady na 

jakich będzie chciał wybierać bank czy agenta emisji – poprosiła by przekazać informację  

o tym radnym dlatego, że w tym momencie jak dochodzi do emisji obligacji komunalnych nie 

obowiązuje ustawa o zamówieniach publicznych. 

 

Skarbnik Maria Borodziuk odnosząc się do wypowiedzi wyjaśniła, że w tym przypadku to nie 

są obligacje skierowane do publicznego obrotu stąd jest zapis: „Emisja obligacji nastąpi 

poprzez propozycję nabycia, skierowaną do indywidualnych adresatów,  

w liczbie nie więcej niż 149 osób.” W przypadku nabycia obligacji przez nabywcę 

indywidualnego to długa i trudna procedura. Jeśli emituje się obligacje o ograniczonym 

obrocie to ma się na myśli, że te obligacje przejmie konkretny bank w 100% i że rozliczenia 

będą z bankiem, a nie z indywidualnym nabywcą obligacji. Te obligacje bank, który będzie 

operatorem tej emisji, może zbywać, ale w naszym przypadku „emitent i nabywca” to jeden 

stosunek prawny i rozliczamy się z bankiem w przypadku wykupu obligacji.  

 

Wobec braku uwag, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt uchwały  

w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 10 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 2 głosy                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXXVI/360/2018 stanowi załącznik do protokołu) 

 

Obecnych 12 radnych, nieobecny Jacek Jaroszewicz, Piotr Waczyński i Barbara Walesiuk. 
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Ad.  9– 

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenie zgody na podwyższenie kapitału zakładowego 

Spółki pn. „Zakład Energetyki Cieplnej, Wodociągów i Kanalizacji w Choroszczy” Spółka  

z o.o. z siedzibą w Choroszczy, w drodze wniesienia wkładu pieniężnego i objęcia w zamian 

nowych udziałów, przedstawił Burmistrz Choroszczy. 

 

Burmistrz Robert Wardziński poinformował na wstępie, że "Zakład Energetyki Cieplnej, 

Wodociągów i Kanalizacji w Choroszczy” (w uchwale została poprawiona nazwa Spółki) 

Spółka z o.o. z siedzibą w Choroszczy zwrócił się do Burmistrza Choroszczy z wnioskiem  

o podniesienie kapitału zakładowego o 4 455 000 zł w celu dalszej realizacji inwestycji 

związanych z gospodarka wodno–ściekową, w szczególności budowy kanalizacji sanitarnej  

w drodze gminnej Krupniki – Klepacze (koszt 2 300 000 zł) i kanalizacji sanitarnej w drodze 

gminnej Choroszcz – Jeroniki – Łyski (koszt 2 155 000 zł). Budowa wymienionych dróg  

w zakresie branży drogowej realizowana jest przez Gminę Choroszcz wg projektu 

Niskoemisyjny transport miejski i niezmotoryzowany w ramach Białostockiego Obszaru 

Funkcjonalnego z dofinansowaniem ze środków Unii Europejskiej. Podwyższenie kapitału 

zakładowego Spółki, do której Gmina Choroszcz, jako jedyny wspólnik, wniesie wkład 

pieniężny o wartości 4 455 000 zł, obejmując w zamian udziały o wartości nominalnej  

4 455 000 zł w ilości 4 455 nowo utworzonych udziałów o wartości 1 000 zł każdy, następuje 

w celu realizowania zadań własnych gminy. 

Majątek ten jest niezbędny dla prowadzenia przez Spółkę działalności w wyżej wskazanym 

zakresie. Tego typu działanie jest niezmiernie istotne z punktu widzenia możliwości 

odtworzenia dekapitalizującego się majątku oraz uzyskania tzw. wolnych środków jako 

zabezpieczenia realizacji projektów inwestycyjnych. Uzyskane środki w postaci amortyzacji 

zostaną przeznaczone na inwestycje. Pokrycie udziałów przez Gminę Choroszcz w podwyższonym 

kapitale zakładowym nastąpi poprzez wpłatę z budżetu Gminy Choroszcz na rachunek spółki: 

a) kwoty 3 378 000,00 zł w terminie do końca lipca 2018 roku, 

b) kwoty 1 077 000,00 zł w terminie do 10 marca 2019 roku – termin ustalony na posiedzeniu Komisji 

Rady. 

 

Radna Wioletta Kowieska zwróciła się z następującymi pytaniami: 

1) jakie byłoby zadłużenie Spółki gdyby jej nie dokapitalizowano – odpowiedź można 

przesłać na jej e-maila; 

2) odnośnie stawek taryf za wodę i ścieki przypomniała, że już na Sesji 24.05.2018 r. 

Prezes Spółki wiedział o nowych stawkach bo decyzja Wód Polskich jest z 21.05.2018 

r. Nowe stawki taryf będą i to całkiem spore, w rozbiciu na 3 lata  – w związku ze 

wszystkimi realizowanymi budowami, projektami, inwestycjami. Była mowa, że 

inwestycje nie wpłyną na  te ceny, jednak są znaczące: 

-opłata za m
3
 wody – 3,66 zł netto, 

-opłata za m
3
 ścieków – 5,60 zł netto, 

-opłata abonamentowa woda  4,74 zł /miesięcznie netto,  

-opłata abonamentowa ścieki  3,79 zł /miesięcznie netto, 

-cena za  1 m
3 

ścieków dowożonych – 5,98 zł brutto 

Przekazała wniosek od radnych powiatowych, aby Sesje rady gminy były wyznaczane w inne 

dni niż Sesje rady powiatu, aby oni także mogli brać w nich udział. Pytania do radnych 

powiatowych można składać do nich - na piśmie lub przez urząd.  

 

Burmistrz Robert Wardziński odpowiedział, że kwoty, które przekazujemy, Spółka nie miała 

w planach budowy. Biorąc pod uwagę, że budujemy nowe drogi podjęliśmy decyzje, że  

w przyszłości, kiedy w kolejnych latach byłaby taka możliwość wybudowania tej kanalizacji 
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czy nowej sieci wodociągowo-kanalizacyjnej, nie chcielibyśmy rozbierać nowego asfaltu. 

Spółka nie ma takiej zdolności kredytowej, by móc wziąć na te inwestycje kredyt, więc 

podejmujemy taką decyzję, ponieważ i tak musimy to wybudować, stąd przekazanie tych 

funduszy poprzez dokapitalizowanie Spółki. Przypomniał, że Spółka realizuje ponad 30-to 

milionowe inwestycje wodno – kanalizacyjne z dofinansowaniem 85% - wszelkie możliwości 

Spółki zostały wyczerpane.  Nie ma też nadzwyczajnego budżetu, który mogłaby na to 

przeznaczyć. Odnośnie pierwszego pytania – proszę zadać pytanie na piśmie, bo nie do końca 

rozumie, jakie informacje radna chciałaby otrzymać. Jeśli chodzi o ceny wody/ścieków: od  

1 stycznia 2018 r. rada gminy nie zajmuje się stawkami – obniżaniem/podwyższaniem – 

powstał nowy urząd regulacji tych cen: Wody Polskie. Prezes Spółki wystąpił  

o niepodwyższanie w 2018 r. stawek cen obowiązujących w naszej gminie. Wody Polskie nie 

zgodziły się na to i w wyniku negocjacji Prezes Spółki był zmuszony podnieść, chociaż część 

tej stawki. Instalacje, które mamy, są niewydolne (niedawno była kolejna awaria, o której 

rozpisywały się media). Mamy podpisane umowy na wielomilionowe projekty, tworzymy 

stacje uzdatniania wody czy oczyszczalnie, a wprowadza się z błąd, że nikt z tym nic nie robi 

– nikt z tym nic nie zrobił do tej pory i dlatego są w takim stanie technicznym. Niewydolne 

instalacje, źle zaprojektowane przy wiedzy, że Choroszcz jest miastem rozwojowym - to 

pokazują dzisiaj braki wody. Oczyszczalnia jest niewydolna, wszelkie procedury, kontrole  

z tym związane przechodzimy i dążymy do jej poprawy. Rozwijamy sieci gdyż warto być 

przygotowanym na większy odbiór. Przyjeżdża coraz więcej beczkowozów, co było skutkiem 

tego nawału ścieków i oczyszczalnia została zamknięta, bo przechodzi „remont” – trzeba 

pobudzić bakterie, które zostały zabite. Będą nowe studnie z większym ciśnieniem wody. 

Obierając kierunki dla poprawy życia nie możemy liczyć na nierealne koszty i w naszym 

przypadku nie jest inaczej – koszty nie mogą być zamrożone.  

 

Radny Piotr Dojlida zauważył, że wiadomą kwestią było, że jeżeli zadania inwestycyjne 

wodno – kanalizacyjne przejdą w całości do Spółki to ceny będą „szalały”, a to wysokie, 

wręcz mega - ceny na Podlasiu. Jak już Burmistrz nie ma argumentów to uderza w poprzednią 

radę, a przecież wymiana węzłów cieplnych do Spółdzielni Mieszkaniowej i kotłownia na gaz 

i biomasę zostały zmodernizowane za poprzedników, za grube miliony. 

 

Burmistrz Robert Wardziński odpowiedział, że nie rozmawiamy w tym momencie o cieple,  

a nie zrobiliście nic pod kątem uzdatniania wody. Nie rozumie, dlaczego w poprzednich 

latach ten rozwój był tak przystopowany dlatego opierał się na porównaniach do paru lat 

wstecz. Tym bardziej, że pierwsza perspektywa finansowania była od 2007 roku, a gmina 

Choroszcz dopiero w końcówce drugiej perspektywy finasowania 2016 - 2020  pozyskuje 

środki na tak dużą skalę – dlatego chwali się tym. Zapobiegają rzeczom , które potencjalnie 

mogłyby się wydarzyć, jesteśmy na to gotowi w każdej sferze działania naszej gminy. Koszty 

wody związane są z szeroką rozbudową sieci wodociągowej, dochodzą koszty jej obsługi  

i awarii. Większy obszar do zagospodarowania będzie generował większe koszty: przykładem 

jest porównanie os. Dziesięciny w Białymstoku – Gmina Choroszcz.  

 

Radny Grzegorz Gereluk włączając się do dyskusji: koszty związane z inwestycjami, a ceny 

wody zauważył, że zawsze poprawiając jakość życia ponosimy koszty. Dobrze, że radny 

Dojlida przywołał przykład węzłów cieplnych i kotłowni, bo te inwestycje spowodowały 

wzrost czynszu (ciepła woda, ogrzewanie) dla członków Spółdzielni Mieszkaniowej. 

 

Radna Wioletta Kowieska zwróciła uwagę, że o podwyżkę w takich kwotach wystąpił Prezes 

Spółki i Wody Polskie, po przeprowadzeniu procedury, wyraziły na to zgodę. To nie Wody 

Polskie narzuciły takie stawki. 
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Radny Jan Czarniecki na wstępie przypomniał, że obecna oczyszczalnia ścieków funkcjonuje 

od 20 lat, a przez ten okres czasu Choroszcz i okolica rozbudowały się. Co Burmistrz 

zamierza zrobić by usunąć ten mankament, bo oczyszczalnia nie przyjmuje wszystkiego, co 

jest produkowane? 

 

 

Burmistrz Robert Wardziński odpowiedział, że w 2017 roku podpisano umowę  

z Marszałkiem Województwa na dofinansowanie projektu inwestycyjnego na 27 mln zł z 

czego 20 mln zł to dofinansowanie od Marszałka. Do końca tego roku planowane jest 

wykonanie nowej oczyszczalni ścieków w Choroszczy, potem będzie rozruch, więc 

przypuszcza, że za rok otworzymy nową oczyszczalnię. Obecna oczyszczalnia była 

niewydolna, dlatego rok/2 lata temu trzeba było ją czasami zamykać. Przy wielu złych 

czynnikach mamy dużo wahnięć prądu, nawet pojawił jakiś wyciek, ale WIOŚ nas kontroluje, 

niczego nie ukrywamy. Upały także nie sprzyjają jej funkcjonowaniu i możliwe są czasowe 

zamknięcia. Rozbudowa sieci kanalizacyjnej jest też ważna bo mniej tych mocno stężonych 

ścieków trafia w beczkowozach do oczyszczalni, tylko płynąc ten ładunek jest stopniowo 

mniejszy. Zwrócił uwagę, że jako nieliczna z gmin w województwie podlaskim realizujemy 

tak duży projekt by poprowadzić tak dużą infrastrukturę – by powstały nowe stacje 

uzdatniania wody, oczyszczalnie, częściowo sieć kanalizacyjna – więc nie rozumie skąd 

zarzut, ale nie można stracić pieniędzy unijnych, a Choroszcz stać na szybszy rozwój. 

 

Wobec braku innych uwag Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie wyrażenie zgody na podwyższenie kapitału zakładowego Spółki pn. 

„Zakład Energetyki Cieplnej, Wodociągów i Kanalizacji w Choroszczy” Spółka  

z o.o. z siedzibą w Choroszczy, w drodze wniesienia wkładu pieniężnego i objęcia w zamian 

nowych udziałów. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 9 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 2 głosy                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXXVI/361/2018 stanowi załącznik do protokołu) 

 

Obecnych 11 radnych, nieobecny Jacek Jaroszewicz, Piotr Waczyński, Barbara Walesiuk  

i Piotr Siemieniuk (zwolniony u Przewodniczącej). 

 

 

 

Ad. 10 – 

 

Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad głos zabrał Sekretarz Gminy, który 

wprowadził w temat wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się  

o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed bezdomnymi 

zwierzętami, prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalarni 

zwłok zwierzęcych i ich części na terenie gminy Choroszcz. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski wyjaśnił, że ustalenie minimum wymagań, jakie 

powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie 
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działalności w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schronisk dla 

bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części na terenie 

gminy Choroszcz jest obligatoryjnym obowiązkiem rady gminy, wynikającym z ustawy  

o utrzymaniu czystości i porządku w gminach – pomimo tego, ze nie mamy na dzień dzisiejszy 

takiego przedsiębiorcy na terenie gminy. 
Projekt przedmiotowej uchwały był konsultowany z organizacjami pozarządowymi 

działającymi na terenie gminy – uwagi do projektu nie wpłynęły. 

 

 

Wobec braku uwag Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt uchwały  

w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się  

o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed bezdomnymi 

zwierzętami, prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalarni 

zwłok zwierzęcych i ich części na terenie gminy Choroszcz. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 10 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 1 głos                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXXVI/362/2018 stanowi załącznik do protokołu) 

 

 

Ad. 11 – 

 

Ponownie głos zabrał Sekretarz Gminy, który wprowadził w temat przystąpienia do 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz w obrębach 

Klepacze, Krupniki, Turczyn. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski wyjaśnił, że zgodnie z wcześniejszymi obietnicami – 

przystępujemy do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy 

Choroszcz w obrębach Klepacze, Krupniki, Turczyn. Na posiedzeniu komisji rady 

omawialiśmy obszary uwzględniane w tym projekcie kierując się następującymi kategoriami: 

1) istniejący plan stwarza problemy i/albo nie jest możliwy do zrealizowania lub 

pojawiły się obiekty, które uniemożliwiają dzisiaj realizację tego; 

2)  terenów przeznaczonych pod zabudowę mamy na terenie gminy na ponad 70 tys  

mieszkańców więc nie potrzebujemy nowych terenów, pomimo presji właścicieli 

nieruchomości. Nie jest to w interesie gminy – krótkoterminowym  

i średnioterminowym – z uwagi na związane z tym koszty.  

Objęliśmy zmianą tereny, które są enklawami lub półenklawami: terenami położonymi 

przy terenach już przeznaczonych pod zabudowę, a jeżeli nowymi terenami – to 

skomunikowanymi, gdzie koszty dla gminy są relatywnie niskie.  Nie objęliśmy zmianą 

żadnych dużych terenów, gdzie nie ma żadnej infrastruktury, komunikacji, gdzie od 

początku narażamy się na roszczenia potencjalnych nowych mieszkańców (oświetlenie, 

droga, kanalizacja). 

 

Radny Piotr Dojlida przypomniał, że na komisji była mowa o 300 wnioskach z Klepacz  

i Turczyna, a tylko 10 z nich zostało pozytywnie rozpatrzonych. Do końca, jego zdaniem, nie 

wiedzą w stosunku do jakich terenów były wspomniane wnioski. Pewnie jest tam wiele 

wniosków spełniających te warunki, o których mówił Sekretarz. Kiedyś była wspólna analiza, 
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przy wykorzystaniu map, dyskusja – teraz dostajemy „gotowca” zaakceptowanego przez 

Burmistrza. Na 300 wniosków 10 wniosków pozytywnych i dwie drogi to trochę za mało. 

Znowu były wspólne posiedzenia komisji i brak czasu, chęci, potrzeby – o wnioskach nie 

wiemy nic. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski wyjaśnił, że wniosków jest 200, a część z nich powtarza się, 

więc osób zainteresowanych jest zdecydowanie mniej. Ludzie składają wnioski bo widzą  

w tym swój interes, niekoniecznie zbieżny z interesem gminy – większość odrzuconych 

wniosków jest z tego powodu, że nie są zbieżne z interesem gminy. Przeznaczenie terenów 

zgodnie z wnioskami oznacza dla gminy „wplątanie się” w problemy na wiele lat. 

 

Radny Piotr Dojlida przypomniał, że w sprawozdaniu z wykonania budżetu wspomniano  

o dochodach z PIT-u – 1 400 tys zł i podatku od nieruchomości – 500 tys zł, a to ludzie, 

przeciwko którym nie powinniśmy występować. Spółka ZEC – Wod ma ponad 300 wniosków 

nierozwiązanych bo nie ma pieniędzy na drobne inwestycje (podłączenia). Zgadza się na 

robienie dużych inwestycji, ale przy jednoczesnym wspieraniu mieszkańców, którzy generują 

obciążenia, ale w perspektywie „przyniosą grosz” do gminy. 

 

Radna Wioletta Kowieska zapytała, czy na terenie przekwalifikowanym na poprzedniej Sesji 

– teren pomiędzy ulicami: Zastawie, Kruszewska, Zaczerlańska – planuje się urządzenie 

spalarni zwierząt? 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski poinformował, że nic mu nie wiadomo nt. spalarni zwierząt, ale 

jest to teren produkcyjno – usługowy. My nigdy nie wiemy, jaki inwestor będzie 

zainteresowany jakim terenem i jaką działalność będzie prowadzić – na dzisiaj nie mamy 

takiej informacji o wskazanym terenie. Odnosząc się do wypowiedzi radnego Dojlida: 

dochody z podatku od nieruchomości i dochody z PIT-u to nie są dochody z terenów, które 

przeznaczamy pod zabudowę – to są dochody z terenów, które już są przeznaczone pod 

zabudowę, na których doszło do inwestycji i gdzie zamieszkali nowi mieszkańcy. Nie 

blokujemy tego nikomu, ale mamy jeszcze miejsca na 55 tys nowych mieszkańców i zależeli 

nam aby lokowali się na tych terenach, które są już przeznaczone pod zabudowę, a nie na 

nowych, często odległych od infrastruktury. 

  

Wobec braku innych uwag Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt uchwały w 

sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

gminy Choroszcz w obrębach Klepacze, Krupniki, Turczyn. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 11 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXXVI/363/2018 stanowi załącznik do protokołu) 

 

 

Ad. 12 – 

 

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXIV/331/2018 w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz 

w obrębie wsi Żółtki, Dzikie, Złotoria przedstawił Sekretarz Gminy. 
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Sekretarz Mirosław Zalewski na wstępie przypomniał, że na Sesji 5 marca 2018 r. 

przystąpiliśmy do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w obrębie 

wsi Żółtki, Dzikie, Złotoria. W momencie kiedy informacja o tym została upubliczniona  - 

pojawiły się nowe wnioski, po analizie których proponujemy włączenie do tych zmian jeszcze 

jednego obszaru położonego przy drodze powiatowej, w sąsiedztwie istniejącej zabudowy, 

który w części jest zabudowany. W planie zagospodarowania przestrzennego nie odpowiada 

temu co jest w rzeczywistości i dlatego w ramach tej samej procedury chcemy to 

uporządkować, by na przyszłość uniknąć kolizji. 

  

Wobec braku uwag Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę Nr XXXIV/331/2018 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz w obrębie wsi 

Żółtki, Dzikie, Złotoria. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 11 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXXVI/364/2018 stanowi załącznik do protokołu) 

 

Ad. 13 – 

 

Projekt zmian w Statucie Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Choroszczy przedstawiła kierownik – Małgorzata Klimaszewska, która wyjaśniła, że 

zmiana polega na dodaniu w §6 pkt 9 w brzmieniu: „9) rządowego programu „Dobry Start”,   

z uwagi na realizację nowego zadania. 

 

Wobec braku uwag Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt uchwały w sprawie 

zmian Statutu Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Choroszczy. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 11 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXXVI/365/2018 stanowi załącznik do protokołu) 

 

 

Ad. 14 – 

 

a) Rada Miejska przyjęła sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z prac Komisji za rok 2017 

przedstawione przez jej Przewodniczącego Grzegorza Gereluka.  

 

(sprawozdanie w załączeniu)  

 

b)     Rada Miejska przyjęła sprawozdanie Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych  

z prac Komisji za rok 2017 przedstawione przez jej Przewodniczącego Jacka Dąbrowskiego.  

 

(sprawozdanie w załączeniu) 
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c) Rada Miejska przyjęła sprawozdanie Komisji Finansów, Infrastruktury i Rolnictwa  

z prac Komisji za rok 2017 przedstawione przez jej Przewodniczącego Jacka Jasińskiego.  

 

(sprawozdanie w załączeniu) 

 

 

Ad. 15 – 

 

 Przewodnicząca Rady poprosiła o przyjęcie w drodze głosowania protokołu  

z poprzedniej - XXXV - Sesji Rady Miejskiej. 

 

Protokół został przyjęty 9 głosami za, przy 2 głosach przeciw. 

 

Ad. 16 – 

 

 W okresie międzysesyjnym Burmistrz Gminy Choroszcz uczestniczył w szeregu 

spotkań związanych z rozwojem i zarządzaniem Gminą i Miastem Choroszcz, w tym: 

I. W zakresie spraw komunalnych oraz związanych z drogami gminnymi: 

 w zakresie spraw komunalnych:  

- udział w spotkaniu z mieszkańcami ws. inwestycji związanych z rozwojem Gminy 

Choroszcz; 

- udział w spotkaniach z kierownictwem instytucji szczebla wojewódzkiego w sprawie 

realizowania w gminie inwestycji wodno-kanalizacyjnych; 

- udział w spotkaniach z radnymi i władzami Powiatu Białostockiego w zakresie realizacji 

wspólnych gminnych inwestycji; 

- udział w spotkaniach w ramach Stowarzyszenia Białostockiego Obszaru Funkcjonalnego  

w zakresie realizacji inwestycji na terenie gminy Choroszcz; udział w konferencji 

organizowanej przez BOF „Jakość życia w miejskich obszarach funkcjonalnych”; 

- udział w spotkania z dyrekcją PZD w zakresie inwestycji na terenie gminy Choroszcz, ws. 

wykonania chodnika dla pieszych przy ul. Kolejowej w Klepaczach oraz Kolonii Gaj; 

- udział w spotkaniu Stowarzyszenia Gmin Górnej Narwi ; 

- kontynuacja indywidualnych spotkań z mieszkańcami gminy Choroszcz w zakresie 

jednostkowych zagadnień dotyczących dróg gminnych, ; 

- udział w spotkaniach z sołtysami i mieszkańcami gminy Choroszcz ws. potrzeb 

rozwojowych sołectw, ; 

- udział w indywidualnych spotkaniach z mieszkańcami Gminy Choroszcz w sprawie 

dzierżawy i sprzedaży gruntów i nieruchomości leżących w gminie Choroszcz;  

- udział w indywidualnych spotkaniach z mieszkańcami Gminy Choroszcz ws. miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego, ; 

- podpisanie aneksu do umowy ws. budowy ul. Granicznej w Klapaczach ; 

- udział w indywidualnych spotkaniach z mieszkańcami w zakresie modernizacji sieci 

wodociągowej oraz wodno-kanalizacyjnej i sanitarnej w gminie i w mieście; 

- przeprowadzenie akcji informacyjnej dotyczącej podłączenia się do sieci gazowniczej  

w mieście Choroszcz; 

- udział w spotkaniach z przedsiębiorcami w zakresie inwestycji i prowadzenia działalności 

gospodarczej na terenie gminy ; 

- udział w spotkaniach przedstawicielami wykonawców realizujących inwestycje na terenie 

gminy Choroszcz ; 

- udział w Walnym Zgromadzeniu Wspólników ZECWiK sp. z o.o. w Choroszczy ; 
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- udział w spotkaniu z kierownictwem Spółdzielni Mieszkaniowej Lokatorsko-Własnościowej 

w Choroszczy ; 

II. W zakresie spraw związanych z bezpieczeństwem, ochroną zdrowia i pomocą społeczną 

- udział w Posiedzeniu Zespołu Zarządzania Kryzysowego ; 

- kontynuacja spotkań z kierownictwem Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Choroszczy w zakresie bieżącej działalności placówki; 

- udział w indywidualnych spotkaniach z mieszkańcami w zakresie pomocy społecznej;  

- udział w spotkaniach z przedstawicielami lokalnych jednostek OSP w zakresie ich 

działalności, jak również korzystania przez nie z infrastruktury gminnej czy doposażenia tych 

podmiotów w nowy sprzęt ratowniczo-gaśniczy;  

III. W zakresie spraw dotyczących oświaty, kultury, sportu i spraw społecznych 

 w zakresie oświaty:  

- przeprowadzenie indywidualnych spotkań z dyrektorami szkół w gminie Choroszcz, 

Przedszkola Samorządowego im. Jana Pawła II w Choroszczy, a także dyrektor Żłobka 

Samorządowego Nr 1 w Choroszczy w zakresie bieżącego stanu funkcjonowania placówek 

oświatowych w gminie Choroszcz, jakości kształcenia i bezpieczeństwa podopiecznych; 

- udział w spotkaniu z Radą Rodziców SP; 

 w zakresie sportu:  

- kontynuacja cyklicznych spotkań z przedstawicielami organizacji sportowych,  

w gminie Choroszcz w sprawie bieżącej działalności klubów i organizacji sportowych; 

-przyjęcie zaproszenia na Jubileusz 10-lecie istnienia drużyny Lambada Choroszcz ; 

 w zakresie kultury:  

- udział w spotkaniach z dyrekcją i pracownikami Miejsko-Gminnego Centrum Kultury 

i Sportu w Choroszczy w zakresie współpracy dotyczącej współorganizacji lokalnych 

wydarzeń gminnych;  

- udział w spotkaniach z lokalnymi organizacjami pozarządowymi w zakresie realizacji zdań  

w zakresie kultury, sportu i rekreacji na terenie gminy Choroszcz, w tym spotkanie  

z przedstawicielami zespołu „Klepaczanki”; 

 w zakresie spraw społecznych: 

- podpisanie umów z Państwowym Funduszem Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

(PEFRON) dot. udziału pracowników instytucji publicznych w gminie Choroszcz w zakresie 

nauki języka migowego; 

- udział w spotkaniach z przedstawicielami drużyn ZHP działającymi na terenie gminy 

Choroszcz w zakresie realizacji harcówki (projektu inwestycyjnego) w ramach Budżetu 

Obywatelskiego;  

IV. Ponadto Burmistrz Choroszczy: 

- współorganizował – w roli gospodarza – XV Spartakiady Samorządowej Powiatu 

Białostockiego; 

- współorganizował oraz przyjął zaproszenia na Festyn z okazji Dnia Dziecka organizowany 

na Błoniach Jana Pawła II w Choroszczy; 

- objął patronatem Konkurs Matematyczny w Gminie Choroszcz; 

- udzielił wsparcia oraz przyjął zaproszenia na Dzień Rodziny do Szkoły Podstawowej Nr 17 

w Białymstoku; 

- współorganizował 37. Dni Choroszczy ; 

- współorganizował oraz objął patronatem Turniej Tańca o Puchar Burmistrza Choroszczy – 

Mistrzostwa Okręgu Podlaskiego Polskiego Towarzystwa Tanecznego.  
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Ad. 17 – 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Choroszczy Beata Jeżerys przedstawiła informację 

o swoich działaniach w okresie międzysesyjnym (w załączeniu), które dotyczyły m.in. 

uczestniczenia w uroczystościach organizowanych przez stowarzyszenia, Urząd Miejski, 

spotkaniach na terenie gminy, oraz przyjmowania interesantów podczas cotygodniowego 

dyżuru. 

        (informacja w załączeniu) 

  

 

Ad. 18 – 

Wnioski i interpelacje radnych: 

 

Radny Jan Czarniecki wracając do otrzymanego w dniu dzisiejszym przez Burmistrza 

absolutorium – po przedstawieniu inwestycji, stanu finansów gminy – zgłosił wniosek  

o podwyższenie Burmistrzowi dodatku funkcyjnego o 50%. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski odnosząc się do wniosku powiedział, że nowe 

rozporządzenie Rady Ministrów z 2018 r. w sprawie wynagradzania pracowników 

samorządowych ma określone wady prawne i możliwe są w przyszłości sprawy sądowe. 

Najważniejszy zarzut jest taki, że wkracza w sferę samodzielności samorządu, 

zagwarantowanej w Konstytucji oraz w ustawach o jednostkach samorządu terytorialnego.  

W jego odczuciu Rada może ustalić wynagrodzenie Burmistrzowi, bo rozporządzenie nie 

powinno być skuteczne. W rozporządzeniu przekroczono pewne kompetencje  zaczynając od 

tego, że rozporządzeniem , a nie ustawą, wkroczono w samodzielność samorządu. 

 

Radny Piotr Dojlida zgłosił zapytanie odnośnie relacji audio-video z poprzedniej Sesji (przyp. 

XXXV z 24.05.2018 r.): dlaczego nie było tej relacji na żywo, a jeśli była: kiedy, w jakich 

godzinach, czy to nagranie udostępniono mieszkańcom? 

Następnie zgłosił zapytanie odnośnie dróg w Klepaczach: 

1) ul. Długa: z uwagi na budowaną ulicę w Krupnikach i będącą na ukończeniu ulicę 

Graniczną - ulicą Długą puszczony jest cały ruch, a ulica ta nie jest na taki ruch 

przygotowana: jest na niej duża tarka, duże doły. Jego zdaniem wykonawca mógłby ją 

naprawić w ramach objazdu; 

2) ul. Piaskowa: prośba o zweryfikowanie sytuacji ogrodzenia stojącego w pasie 

drogowym tej ulicy. 

 

Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys, w imieniu mieszkańców ul. Diamentowej  

w Krupnikach, poprosiła o ustawienie znaku ograniczającego prędkość do 30 km/h z uwagi 

na bezpieczeństwo (wąska droga, płoty stojące w pasie drogowym).  

 

 

Ad. 19 – 

 

Zapytania i wolne wnioski: brak 
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Ad. 20 – 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Sesji, Przewodnicząca Rady p. Beata Jeżerys 

ogłosiła zakończenie obrad XXXVI Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy. 

    Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała : 

Ewa Łukaszewicz    Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Choroszczy 

 

     mgr Beata Marlena Jeżerys 
 
 


